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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL 

PLE DE L’AJUNTAMENT D’ALELLA 

 

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 

Caràcter: ordinari 

Data: 23 de desembre de 2014 

Horari: de les 19 h 35 min  

Lloc: Sala de Sessions de la Casa de la Vila 

 

ASSISTENTS 
 

Sr. Marc Almendro i Campillo, regidor (ERC-SxA-AM) 

Sr. José Bardes Conesa, regidor (Gd’A) 

Sra. Ana Fernández i Amela, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Andreu Francisco i Roger, alcalde-president (ERC-SxA-AM) 

Sr. Vicenç Llorca i Berrocal, regidor (CiU) 

Sra. Glòria Mans Cervantes, 3a tinent d’alcalde (PSC-PM) 

Sra. Mercè Marzo Gómez, regidora (Gd’A) 

Sra. Maria Isabel Nonell i Torras, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sra. Rosa Rubio i Munné, regidora (CiU) 

Sr. Frederic Salas i Mañas, 2n tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sra. Maria Teresa Vilaró i Comas, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sra. Cristina Xatart i Alzina, 1a tinent d’alcalde (CiU)  

 

Assistits pel sotasignat secretari general de la Corporació, Sr. Félix-José Valdés Conde. 

 

Excusa la seva absència el Sr. Francisco Javier Berzosa Hergueta, regidor (PP). 



2 

 

 

 

Assisteix a la sessió l’Interventor accidental de Fons, Sr. Oriol Rivera Bertran. 

 

ORDRE DEL DIA 
 

1.- Aprovació de l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària celebrada el dia 27 de 

novembre de 2014. 

2.- Aprovació de l’esborrany de l’acta de la sessió extraordinària i urgent celebrada el 

dia 4 de desembre de 2014. 

3.- Decret de l’Alcaldia núm. 1404/2014, de 12 de desembre. 

4.- Proposta de l’Alcaldia sobre modificació i aprovació definitiva de les Ordenances 

Fiscals reguladores dels tributs municipals. 

5.- Proposta de l’Alcaldia sobre aprovació de l’Addendum II al conveni urbanístic de 

l’àmbit Can Calderó / Can Serra. 

6.- Proposta de l’Alcaldia sobre resolució d’al·legacions i aprovació definitiva del 

Reglament de Participació Ciutadana. 

Precs i preguntes. 

 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 

Al poble d’Alella, el dia 23 de desembre de dos mil catorze, essent les 19 hores 35 

minuts, a la Sala de Sessions de la Casa de la Vila i sota la Presidència de l’Il·lm. Sr. 

alcalde, Andreu Francisco i Roger, es reuneix el Ple de l’Ajuntament en sessió pública 

ordinària. 
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Constatada l’existència del quòrum necessari per a la seva vàlida constitució, l’alcalde 

obre la sessió i es passen a tractar els assumptes inclosos a l’ordre del dia, recaient sobre 

aquests punts els acords que a continuació s’indiquen: 

 

1.- APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL 

DIA 27 DE NOVEMBRE DE 2014.- La Presidència sotmet a votació l’aprovació de l’acta de 

la sessió ordinària de 27 de novembre de 2014, la qual  s’aprova per unanimitat. 

 

2.- APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA I URGENT 

CELEBRADA EL DIA 4 DE DESEMBRE DE 2014.- La Presidència sotmet a votació 

l’aprovació de l’acta de la sessió extraordinària i urgent de 4 de desembre de 2014, la 

qual  s’aprova per unanimitat. 

 

3.- DECRET DE L’ALCALDIA NÚM. 1404/2014, DE 12 DE DESEMBRE.- El Sr. alcalde ret 

compte del Decret de l’Alcaldia núm. 1404/2014, de 12 de desembre, el qual literalment 

diu: 

 

“Vist que en la proposta de modificació de crèdit 17/2014 que es va portar a 

aprovació en el ple del passat 30 d’octubre de 2014, es va produir un error 

material. 

 

Atès l’article 105.2 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les 

Administracions Públiques i del procediment administratiu comú, i en ús de les 

facultats que em confereix la legislació vigent, HE RESOLT: 

 

PRIMER.- Modificar l’acord segon del punt 4t “Proposta de l’Alcaldia sobre 

aprovació de l’expedient de modificació de crèdit núm. 17/2014” del Ple 

Municipal celebrat en data 30 d’octubre de 2014 en el següent sentit: 

 

On diu: 
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“Segon. - Aprovar una modificació de crèdit relativa a una transferència de crèdit, 

per import de 105.000,00 euros, entre les aplicacions que s’indiquen a continuació: 

 

A disminuir: 

Aplicació Descripció Projecte Import 
05.929.27000 Despeses imprevistes  105.000,00 

TOTAL   105.000,00 
 

A augmentar: 

Aplicació Descripció Projecte Import 
19.330.62200 Projecte Casal d’Alella 2014/2/EDIFI/1 105.000,00 

TOTAL   105.000,00 
 

Ha de dir: 

 

Segon. - Aprovar una modificació de crèdit relativa a una transferència de crèdit, 

per import de 105.000,00 euros, entre les aplicacions que s’indiquen a 

continuació: 

 

A disminuir: 

Aplicació Descripció Projecte Import 
19.165.62300 Millores enllumenat públic 2014/2/MILLO/6 105.000,00 

TOTAL   105.000,00 
 

A augmentar: 

Aplicació Descripció  Projecte Import 

19.330.62200 Projecte Casal d’Alella 2014/2/EDIFI/1 105.000,00 
TOTAL   105.000,00 

 

SEGON.- Ratificar aquest acord en el proper Ple Municipal.” 

 

El Sr. alcalde manifesta que aquest Decret el que fa és corregir un error material produït 

en la modificació de crèdit 17/2014, que es va aprovar per aquest Ple, i que, com deia, 

per un error material apuntava una partida de la qual es treia un import de 105.000 
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euros, que venien de “Despeses imprevistes” i que la partida correcta és la de “Millores 

d’enllumenat públic”.  

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la ratificació del Decret núm. 1404/2014, 

la qual s’aprova per unanimitat. 

 

 

4.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE MODIFICACIÓ I APROVACIÓ DEFINITIVA DE LES 

ORDENANCES FISCALS REGULADORES DELS TRIBUTS MUNICIPALS.- El Sr. alcalde ret 

compte de la proposta de l’Alcaldia, la qual literalment diu: 

 

“Dins del termini d’exposició al públic dels acords provisionals d’imposició i 

ordenació de tributs, i de modificació d’Ordenances fiscals que hauran de regir a 

partir de l’1 de gener de 2015, s’ha presentat una reclamació.  

 

Examinada aquesta reclamació es proposa estimar-la i incorporar la modificació 

presentada a les Ordenances Fiscals reguladores dels tributs que hauran de regir a 

partir de l’1 de gener de 2015, resultant el text definitiu que es conté en document 

annex. 

 

De conformitat amb el que disposa l’article 17.3 del text refós de la Llei reguladora 

de les Hisendes Locals aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, es 

proposa: 

 

Primer.-  Aprovar definitivament per a l’exercici de 2015 i següents la modificació 

de les Ordenances fiscals que a continuació es relacionen:   

 

Ordenança fiscal núm. 1  reguladora de l'impost sobre béns immobles.  

Ordenança fiscal núm. 2 reguladora de l'impost sobre vehicles de tracció mecànica. 

Ordenança fiscal núm. 6 reguladora de la taxa per expedició de documents administratius. 
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Ordenança fiscal núm. 10 reguladora de la taxa per la prestació del servei de gestió de residus municipals. 

 

Segon.- Indicar que el text de l’Ordenança General de Gestió, Inspecció i 

Recaptació dels ingressos de dret públic municipals a què es refereix l’acord 

primer, així com el text de les Ordenances que s’especifiquen seguidament, és 

coincident en tot allò que constitueix prescripció legal d’obligatòria i de general 

aplicació amb el model aprovat per la Diputació de Barcelona i publicat al Butlletí 

Oficial de la Província de 30 de setembre de 2014: 

 

Ordenança fiscal núm. 1  reguladora de l'impost sobre béns immobles.  

Ordenança fiscal núm. 2 reguladora de l'impost sobre vehicles de tracció mecànica. 

Ordenança fiscal núm. 6 reguladora de la taxa per expedició de documents administratius. 

Ordenança fiscal núm. 10 reguladora de la taxa per la prestació del servei de gestió de residus municipals. 

 

Tercer.- Els acords definitius en matèria de derogació, aprovació i modificació  

d’Ordenances fiscals per a l’exercici de 2015, seran objecte de publicació en el 

Butlletí Oficial de la Província sota els criteris següents: 

 

1) Es publicarà la relació d’Ordenances que es deroguen i s’aproven per primer 

cop. 

 

2) Es publicaran íntegrament els elements tributaris de determinació obligatòria 

per part de l’Ajuntament, així com els preceptes que difereixin del model proposat 

i aprovat per la Diputació de Barcelona. 

 

3) Mitjançant remissió expressa al text/model aprovat per la Diputació de 

Barcelona i publicat al Butlletí Oficial de la Província de data 30 de setembre de 

2014, es farà pública l’adaptació del text de les Ordenances fiscals detallades 

seguidament:  

 

Ordenança fiscal núm. 1  reguladora de l'impost sobre béns immobles.  
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Ordenança fiscal núm. 2 reguladora de l'impost sobre vehicles de tracció mecànica. 

Ordenança fiscal núm. 6 reguladora de la taxa per expedició de documents administratius. 

Ordenança fiscal núm. 10 reguladora de la taxa per la prestació del servei de gestió de residus municipals. 

 

Contra l’aprovació de les Ordenances Fiscals, es podrà interposar recurs contenciós 

administratiu davant  el Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, en el termini de 

dos mesos comptats des del dia següent al de publicació d’aquest anunci en el 

Butlletí Oficial de la Província.” 

 

El Sr. alcalde manifesta que, en aquest cas, s’ha presentat una al·legació per tal d’ajustar 

un petit text referent a la llicència de tinença d’animals perillosos, on s’incorpora el text 

no només de donar la llicència sinó també la renovació. Corregit això, aprovarien 

definitivament totes les ordenances fiscals per a 2015. 

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

 

Arribat aquest punt i essent les 19 h 40 min compareix a la sessió la regidora Sra. Marzo. 

 

 

5.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE APROVACIÓ DE L’ADDENDUM II AL CONVENI 

URBANÍSTIC DE L’ÀMBIT CAN CALDERÓ / CAN SERRA.- El Sr. alcalde ret compte de la 

proposta de l’Alcaldia, la qual literalment diu: 

 

“Aquesta Alcaldia proposa al Ple municipal l’adopció del següent acord: 

 

Aprovar l’Addendum II al conveni urbanístic de l’àmbit de Can Calderó/Can 

Serra, atorgat el dia 19 de desembre de 2014, entre aquest Ajuntament i els Srs. 
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José Luis Ruiz Valeta i Alberto Ferrer Bernard, i la mercantil FINCAS SARFINA, 

S.L., que s’adjunta a aquesta proposta.” 

 

El Sr. alcalde manifesta que aquesta addenda el que fa és arribar a un nou acord sobre la 

base que hi havia dels convenis aprovats l’any 2005, a on es ratifiquen els terminis de 

pagament d’una mica més d’1,4 milions d’euros d’aprofitaments d’aquest Ajuntament, que 

ha de rebre per part de les propietats. Es ratifiquen els terminis del 5% al cap de tres 

mesos de la publicació de l’aprovació definitiva del POUM. Això serà el proper mes de 

febrer. El 10% al cap de dotze mesos. I el restant 85% al cap de trenta-sis mesos 

d’aquesta publicació. També es pacta la retirada de tots els contenciosos que les 

propietats tenien oberts amb l’Ajuntament per diferents qüestions. I, per últim, 

s’estableix que en el projecte d’urbanització, en cas que els costos es constatessin 

superiors als que hi havia pactats en el conveni, aquest Ajuntament revisarà, si s’escau, 

el projecte d’urbanització per tal d’ajustar-lo en els imports. I aquesta és l’aplicació 

d’aquesta addenda que també acaba fixant un termini màxim de 5 anys per dur a terme 

aquesta urbanització.  

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

 

Arribat aquest punt i essent les 19 h 45 min compareix a la sessió el regidor Sr. Bardes. 

 

 

6.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE RESOLUCIÓ D’AL·LEGACIONS I APROVACIÓ 

DEFINITIVA DEL REGLAMENT DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA.- El Sr. alcalde ret compte 

de la proposta de l’Alcaldia, la qual literalment diu: 
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“Atès que durant el tràmit d’informació pública del Reglament de Participació 

Ciutadana de l’Ajuntament d’Alella, aprovat inicialment pel Ple municipal, en 

sessió celebrada el 26 de juny de 2014, va formular-hi al·legacions el Sr. Oriol 

Font Casaseca, NIF 46772529M, mitjançant l’escrit RE 2014/3083, del 20 d’agost.  

 

Vist l’informe jurídic emès per la TAG de Secretaria General, el 20 d’octubre de 

2014, el qual literalment diu: 

 

“INFORME JURÍDIC 

 

ASSUMPTE:  Al·legacions a l’aprovació inicial del Reglament de Participació Ciutadana de 

l’Ajuntament d’Alella, formulades pel Sr. Oriol Font Casaseca, NIF 46772529M, mitjançant 

l’escrit RE 2014/3083, del 20 d’agost.  

 

ANTECEDENTS 

 

I.- El Ple de l’Ajuntament, en sessió celebrada el 26 de juny de 2014, va aprovar 

inicialment el Reglament de Participació Ciutadana de l’Ajuntament d’Alella. El qual 

expedient es va sotmetre a informació pública mitjançant edictes en el Butlletí Oficial de 

la Província de Barcelona del 14 de juliol de 2014, al Diari Oficial de la Generalitat de 

Catalunya de l’11 de juliol de 2014, al diari El Punt del 7 de juliol de 2014, a la pàgina 

web i tauler d’edictes de l’Ajuntament. 

 

II.-  Dins el termini d’informació pública, el Sr. Oriol Font Casaseca, NIF 46772529M, 

mitjançant l’escrit RE 2014/3083, del 20 d’agost, presentà al·legacions a la seva 

aprovació inicial   

 

III.-     En l’al·legació Tercera: DRET DE PETICIÓ,  es fonamenta no ajustat a dret l’article 

3 del Reglament en el seu literal: “L’Ajuntament respondrà totes les peticions en un termini 

de trenta dies, reservant-se per a casos excepcionals l’exercici del silenci administratiu”.  
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Les restants al·legacions no tenen una fonamentació jurídica, essent discrecional la seva 

presa en consideració. 

 

FONAMENTS DE DRET 

 

-  La Llei Orgànica 4/2001, de 12 de novembre, reguladora del Dret de Petició, en l’article 

3 regula l’Objecte de les peticions, en l’article 8 la Inadmissió de peticions, i en l’article 9 

la Declaració de inadmissibilat.  

 

CONCLUSIONS 

 

Atès que el Dret de Petició es troba regulat per la LO 4/2001, de 12 de noviembre, 

procedeix: 

 

Estimar l’al·legació Tercera, formulada pel Sr. Oriol Font Casaseca, a l’aprovació inicial del 

Reglament de Participació Ciutadana de l’Ajuntament d’Alella, i substituir el redactat del 

l’article 3 del Reglament en el seu literal “l’exercici del silenci administratiu” pel redactat 

“previstos per llei  la seva inadmissibilitat, la qual es notificarà al peticionari en els 

quaranta-cinc dies hàbils següents al de la presentació de l’escrit de petició.” Per tant, la 

frase queda redactada  de la següent manera: 

             

“L’Ajuntament respondrà totes les peticions i aclariments en un termini de trenta dies, 

reservant-se per a casos excepcionals previstos per llei  la seva inadmissibilitat, la qual es 

notificarà al peticionari en els quaranta-cinc dies hàbils següents al de la presentació de 

l’escrit de petició”.  

 

Aquesta Alcaldia proposa al Ple municipal l’adopció dels següents acords: 

 

PRIMER.-  Estimar l’al·legació Tercera formulada pel Sr. Oriol Font Casaseca a 

l’aprovació inicial del Reglament de Participació Ciutadana de l’Ajuntament 

d’Alella, mitjançant l’escrit RE 2014/3083, del 20 d’agost, i substituir el redactat 

del l’article 3 del Reglament en el seu literal “l’exercici del silenci administratiu” 
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pel redactat “previstos per llei  la seva inadmissibilitat, la qual es notificarà al 

peticionari en els quaranta-cinc dies hàbils següents al de la presentació de l’escrit 

de petició.”  Per tant, l’últim paràgraf d’aquest article 3 queda redactat de la 

següent manera: 

             

“L’Ajuntament respondrà totes les peticions i aclariments en un termini de trenta 

dies, reservant-se per a casos excepcionals previstos per llei  la seva inadmissibilitat, 

la qual es notificarà al peticionari en els quaranta-cinc dies hàbils següents al de la 

presentació de l’escrit de petició” 

 

SEGON.- Resoldre la resta d’al·legacions formulades pel Sr. Oriol Font Casaseca a 

l’aprovació inicial del Reglament de Participació Ciutadana de l’Ajuntament 

d’Alella, mitjançant l’escrit RE 2014/3083, del 20 d’agost,  en el sentit que 

s’acorda: 

 

Al·legació quarta.-  En l'article 3 del Reglament s'entenen per igual peticions i 

demandes d'aclariments.  No obstant això, s’hi incorpora per a millor entesa la 

paraula “aclariments”, d’acord amb el nou redactat del darrer paràgraf de l'article 

3 del Reglament transcrit en el punt anterior. 

 

Pel que fa a qui ha de respondre aquestes peticions, s’entén que més enllà de 

l'oportunitat que sigui la persona interpel·lada qui doni la resposta, es considera 

que, en qualsevol cas, l'haurà de donar el servei o òrgan competent de 

l'Ajuntament. 

 

Al·legació cinquena.- El que no queda recollit en l'article 5 del Reglament sobre el 

dret a formular propostes, s'entén inclòs en l'article 3 sobre el dret de petició. 

 

Al·legació sisena.- Respecte a la petició de publicació al web municipal amb 

antelació suficient de la documentació íntegra de les propostes i mocions que han 
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de passar per Ple abans de la seva celebració, aquesta documentació es posa a 

disposició dels electes locals en temps i forma a la convocatòria del Ple. Tot i no 

descartar-ho per al futur, no es valora en aquest moment aquesta possibilitat.   

 

Al·legació setena.- Respecte a la petició de publicar junt a les actes dels Plens les 

intervencions ciutadanes i les respostes donades pels representants polítics i 

legals, en l'actualitat qualsevol ciutadà les pot escoltar a través del web 

municipal. Tot i no descartar-ho per al futur, no es valora en aquest moment.  

 

Al·legacions vuitena i novena.- Respecte a la petició que durant el període 

d'informació pública tota la documentació aprovada inicialment sigui d'accés 

públic en el web municipal i que es doni a conèixer el contingut de totes les 

resolucions judicials, s’estima la seva oportunitat i s’inclou un nou punt en 

l'article 2 del Reglament amb el següent redactat: 

 

“4.- Per tal de facilitar el màxim la informació a la ciutadania, l'Ajuntament 

publicarà al web municipal la documentació vinculada a aquells acords que, una 

vegada aprovats inicialment, se  sotmetin a informació pública per tal de facilitar-ne 

la consulta, així com totes aquelles resolucions judicials de caràcter col·lectiu que 

afectin una disposició de caràcter general de la Corporació.”   

 

Al·legació desena.- Respecte a la petició del dret d'intervenció oral en els plens 

municipals d'entitats i associacions,  s'estima la seva oportunitat i s'inclou un nou 

punt en l'article 8 del Reglament amb el següent redactat: 

 

“3.- Les associacions constituïdes per a la defensa dels interessos generals o 

sectorials de la ciutadania, com a entitats de participació ciutadana inscrites en el 

registre municipal d'entitats, quan desitgin efectuar una exposició davant del Ple en 

relació amb algun punt de l'ordre del dia, en la tramitació administrativa prèvia de 

la qual haguessin intervingut com a interessades, han de sol·licitar-ho per escrit a 
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l'alcalde o alcaldessa com a màxim 48 hores abans de la sessió. Amb la seva 

autorització, i mitjançant una única persona representant, exposaran el seu parer 

durant un temps màxim de 10 minuts, amb anterioritat a la lectura, debat i votació 

de la proposta inclosa a l’orde del dia.” 

 

Respecte la petició d'aprovar anualment abans del 31 de juliol la realització d'un 

procés participatiu per a la redacció del pressupost municipal, tot i valorar-se com 

a un objectiu a assolir en el futur, es desestima en aquest moment. 

 

TERCER.-  Aprovar definitivament el Reglament de Participació Ciutadana de 

l’Ajuntament d’Alella amb les modificacions redactades en els punts precedents. 

 

QUART.- Publicar el contingut íntegre del Reglament de Participació Ciutadana de 

l’Ajuntament d’Alella, el qual text s’adjunta a aquesta proposta,  en el Butlletí 

Oficial de la Província de Barcelona i anunciar al Diari Oficial de la Generalitat de 

Catalunya la referència del BOP en què s’hagi publicat íntegrament el text, així 

com la seva publicació en el web municipal.”  

 

El Sr. alcalde manifesta que en el Reglament de Participació Ciutadana que van aprovar el 

mes de juny, s’hi van presentar el mes d’agost unes al·legacions per part d’un ciutadà, el 

Sr. Oriol Font Casaseca, on es feien fins a 9 peticions diferents respecte del text aprovat 

inicialment d’aquest Reglament. El que es fa en resoldre aquestes peticions, és acceptar 5 

d’aquestes peticions, 3 no s’accepten i 1 l’entenen també per acceptada, tot i que es 

remet a un altre article del Reglament. El que s’acaba fent és modificar l’article 3 del 

Reglament, on hi ha dues de les al·legacions que hi feien incidència i que, entenen, 

queden recollides aquí, i que eren l’al·legació tercera i quarta. L’al·legació cinquena 

s’entén que les respostes per totes aquelles propostes que no vagin endavant en acords 

de Junta o de Ple, que sí que havien de tenir una resposta escrita explicant que havien 

quedat recollides, se’ls remet en el dret de petició i a la resposta del dret de petició. No 

es valoren adequades en aquest moment o oportunes en aquest present, però no es 
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descarten per al futur dues de les peticions que s’havien fet. Una respecte de posar en el 

web municipal, quan es convoqui el Ple, tota la documentació del plenari. I una altra que 

s’aixequés acta de les intervencions del públic assistent una vegada finalitzada la sessió 

del plenari. Sí que s’accepten el que eren les al·legacions vuitena i novena, que queden 

recollides en l’article 2.4 del Reglament, que és un subapartat nou d’aquest article, on 

queda establert que totes aquelles aprovacions que comportin una aprovació inicial i que 

hagin de tenir informació pública, es pengin en el web tota la documentació en el 

moment de l’aprovació inicial quan comenci la informació pública. Per una altra banda, 

tot el que són les sentències, les resolucions judicials de caràcter col·lectiu, que afectin 

una disposició de caràcter general de la Corporació, també que es pengin en el web. I de 

l’al·legació desena se n’accepta una part que és la d’intervenció de les entitats, 

associacions inscrites en el Registre municipal que participin en la tramitació de 

qualsevol punt, amb una intervenció prèvia dintre del plenari; i es refusa, perquè a més 

entenen que segurament això ja ha de ser voluntat del proper govern municipal, 

d’arrencar un procediment anual a partir del mes de juliol, un procés participatiu de 

redacció dels pressupostos cada mes de juliol. I aquestes són totes les millores o 

incorporacions que creuen vàlides per aquest Reglament. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que, en primer lloc, volia comentar que troba que és 

una gran oportunitat tenir un ciutadà d’Alella que, conscient de la importància del que 

vol dir la reglamentació de la participació ciutadana, esmerça un temps, el seu temps, 

per proposar-los unes al·legacions i unes millores en el Reglament que van aprovar, per 

unanimitat, si no s’equivoca, en el Ple corresponent. Ells hi van donar suport, tot i que 

de les propostes que ells van fer d’esmenes, algunes van ser recollides però altres no, en 

el benentès que es feia un esforç per intentar incorporar les majors veus possibles 

d’aquest Consistori, en aquest Reglament. Des del seu punt vista, com que no estan 

acostumats que la ciutadania, o la gent que no té responsabilitat directa a la 

representació municipal, faci al·legacions, en aquest cas doncs serien fins a 10 

al·legacions, fins a 10 punts, que els remet aquesta persona que ha citat. Ells pensen 

que hagués estat convenient, si més no, fer l’esforç per incorporar l’al·legació sisena i la 
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setena, que està recollida parcialment però no completament, perquè, senzillament, s’hi 

incorpora poder informar a través del web municipal dels continguts que van a cada Ple. 

Per tant, és una proposta senzillament de millora de la informació per a la ciutadania que 

vulgui estar assabentada, prèviament, dels assumptes que es discutirà al Ple. A ells, els 

agradaria que recollissin aquestes al·legacions. Pensa que signifiquen pocs recursos 

addicionals dels que aquest Ajuntament ha d’esmerçar per millorar aquesta informació a 

la ciutadania. I els agradaria, francament, que s’hi incorporessin. Si això no és possible, 

no donaran suport a la proposta que fa el govern.  

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Mans i Xatart, i Sr. Salas, i els regidors, Sres. Fernández, 

Nonell, Rubio i Vilaró, i Srs. Almendro i Llorca; hi voten en contra els regidors Sr. Marzo i 

Sr. Bardes. En conseqüència s’aprova la proposta.  

 

PRECS I PREGUNTES

 

A)  La regidora Sra. Marzo manifesta que demanaria sobre l’actuació de l’Ajuntament 

d’Alella en relació a la propietat de Can Tito Serra i l’esfondrament  que va patir la 

propietat ja fa bastants setmanes, i sobre la situació de la Torre del Governador, que 

l’alcalde va parlar d’algunes expectatives que s’havien de consolidar o s’havien de 

poder materialitzar entorn el  10 – 12 de desembre. Aquests dos punts. I després per 

a la regidora de Serveis Urbans que va comentar, si no s’equivoca en el Ple d’octubre, 

que hi havia previst la col·locació d’unes millores en la Porxada  del Mercat.  Doncs si 

això està previst a curt termini o no, perquè era una pregunta del mes d’octubre i 

veure com està. 

 

El Sr. alcalde manifesta que, pel que fa a la qüestió de Can Tito Serra, s’ha fet un 

requeriment a la propietat perquè actuï i s’hi està anant al darrera per tal que això 
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pugui ser així, tot i que  es tenen veritables dificultats a l’hora de poder-se comunicar 

amb ells, però que ja es va fer tot seguit aquesta demanda d’actuació al respecte i 

que es va perseguint. Respecte a la Torre del Governador, per canals formals no són 

coneixedors de res,  tot i que semblaria per altres vies que es podria haver produït 

l’adquisició de la part dels jardins i de Can Xico Monar a l’entorn d’aquell dia 12. Tot i 

això, encara no es té cap notificació formal i a data d’avui encara es desconeix quina 

és l’empresa o la persona que l’ha adquirida.  S’espera i se suposa que en les properes 

setmanes, tornant de les vacances de Nadal, s’haurà rebut o s’estarà a punt de rebre 

la notificació d’aquesta transmissió i possiblement o no de la transacció de l’altra 

parcel·la. 

 

La regidora Sra. Fernández manifesta que és cert que el mes d’octubre quan es va 

estar parlant del tema de la Porxada es contemplava, doncs, tenir les jardineres com 

que les que hi havia a les columnes que tenen instal·lades. Parlant amb les dues 

persones que fan ús de la terrassa, van considerar que potser preferien uns elements 

que les dues columnes que hi ha a la terrassa doncs oferissin una vegetació.  

Aleshores es van canviar les jardineres que tenien previstes per aquest altre tipus. 

L’empresa subministradora dies endarrera va estar aquí i van estar fent la valoració 

del que es podia instal·lar allà perquè, en definitiva, s’ajustés al màxim a la petició 

d’uns dels usuaris. I se suposa que al llarg del mes de gener això ja estarà instal·lat. 

A més de les que complementaran les altres  dues columnes que hi ha a la zona 

d’aparcament dels taxis, que seran del mateix tipus de les que hi ha. A part de les 

millores de la Porxada que és el canvi del mobiliari dels bancs i el que s’ha fet ara per 

a les Festes de Nadal,  que s’ha equipat amb sonorització tant a la part de dins de 

Mercat com la part exterior de la Porxada. Un altre element és el cartell de les 

sardanes que està totalment desfasat. Es va parlar amb l’entitat i no tenen 

inconvenient que es retiri i se’ls faciliti un altre element on ells també puguin anar 

fent la previsió dels dies que tenen l’activitat de les sardanes i que s’ubicarà en un 

altre lloc. A la Porxada, s’ha pintat també el muret a petició dels que tenen 
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l’establiment allà i amb el color que volien. Pensa que, en principi, la transformació 

es veurà al llarg del mes de gener. 

 

B) La regidora Sra. Marzo manifesta que, sobre la situació dels canvis dels 

contenidors, si se’ls pot informar en quina situació s’està i quina previsió hi ha 

d’instal·lació de les àrees.  

 

El regidor Sr. Almendro manifesta que suposa que es refereix a nivell del nou 

contracte de residus que, com saben, es va adjudicar creu en el Ple de mes novembre, 

si no s’equivoca en el Ple de 27 de novembre, i, posteriorment  a aquesta adjudicació 

i en els terminis que es preveuen es va procedir a la firma del contracte,  on es 

preveu com a data d’inici del nou contracte l’1 de gener. Ja va ser voluntat traslladar 

a la regidoria de Comunicació que es pogués començar a explicar a través d’El Full, 

que s’imagina serà el que sortirà ara a finals d’aquest mes, aquest canvi a la 

ciutadania, les millores que suposa, etc. etc. Per tant, a partir del gener que 

començarà el nou contracte, aquí han de sumar-hi, de memòria ho diu, vuit  nou 

setmanes, de la fase d’implementació que preveia l’empresa en la seva proposta i, per 

tant, doncs, tots els  canvis que s’han d’anar produint es produiran al llarg d’aquest 

termini previst per l’empresa. I es parla de l’adquisició del nou vehicle, es parla de 

tots els nous contenidors que han de substituir tots els que es tenen actualment i es 

parla de l’adequació de les diferents àrees que s’ha d’anar produint,  a més d’una 

campanya de sensibilització que s’ha de dur a terme a principi d’aquest nou contracte. 

Per tant, durant el mes de gener inicis de febrer es durà a terme aquesta campanya de 

sensibilització on s’explicarà, s’informarà i s’aprofitarà també per fer incís en la bona 

conducta ciutadana en la reducció de residus, també de separació correcta i explicarà 

què significa aquest nou contracte a nivell de freqüències de recollida de residus, a 

nivell dels nous serveis que s’hi incorporen, de les millores que implica. El gener i 

febrer s’aniran produint tots aquest canvis que incorpora el nou contracte de residus.  
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La regidora Sra. Marzo pregunta si en aquests moments se sap quines seran les noves 

àrees d’implantació i quin tipus de comunicació es farà d’aquestes noves àrees 

d’implantació. 

 

El regidor Sr. Almendro manifesta que, en aquests moments, se sap que en els plecs 

que va treure l’Ajuntament hi ha una proposta de base que l’Ajuntament considerava 

que era una proposta sobre la qual treballar. Tenen tota la informació en els plecs 

sobre els requisits mínims i màxims que fixava l’Ajuntament a les noves àrees. De 

memòria diu que havien de ser entre 100 130 àrees en tot el municipi, i que 

actualment s’està en unes 155. Els plecs també indiquen que les noves àrees havien 

d’incloure a tot arreu la recollida de les cinc fraccions, per tant, com a mínim, cinc 

contenidors per a les cinc fraccions diferents,  i s’establia que de cinc a vuit 

contenidors per àrea excepcionalment segons els casos i estan parlant de casos del 

centre que s’hi suma més comercials, etc. etc. En casos molt extraordinaris, els plecs 

fixen que es podria arribar a deu  contenidors. I després es té la proposta que fa 

l’empresa ARCA, que n’és l’adjudicatària, de quines àrees s’han d’implementar en base 

a aquella proposta que feia l’Ajuntament en un primer moment. Tot i així ja es fixa 

també en els plecs que aquesta proposta de l’empresa, es podria dir que s’hauria 

d’aprovar definitivament, o acabar d’analitzar amb els tècnics de la casa a nivell de 

les diferents circumstàncies que es poden produir a nivell tècnic, mediambiental, a 

nivell dels coneixements que es poden tenir des de l’àrea quant a gestió de residus, a 

nivell de coneixements i les, podrien dir, prescripcions que a nivell de mobilitat o de 

seguretat dels departaments de Mobilitat i l’àrea Governació puguin indicar, o fins i 

tot els criteris que a nivell de Via Pública puguin determinar. Això, com deien, hi ha 

una fase d’implementació que s’ha de veure com s’acaba portant a terme.  

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que la pregunta era senzilla en el sentit de 

preguntar si  les 135 o 130 àrees noves estan ja determinades, i si  d’aquesta ubicació 

de noves àrees s’ha informat els veïns.  Aquesta és la pregunta. El que hi ha en els 
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plecs ja ho saben i el que diu la licitació també. És saber si les noves àrees estan ja 

determinades i saber quines són i si s’informa els veïns afectats d’aquesta ubicació. 

 

El regidor Sr. Almendro manifesta que la resposta potser era llarga però també era 

senzilla. U: proposta d’Ajuntament; Dos: proposta d’empresa; Tres: s’acaba d’adequar 

en la fase d’implementació i amb tots aquests requisits que li deia. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que doncs encara no se sap quines són les  130   

àrees. 

 

El regidor Sr. Almendro manifesta que no són 130, sinó que els plecs deien com a 

màxim 130 i la proposta de l’empresa són 112, però li diu que aquesta és la proposta 

de l’empresa i que l’Ajuntament és qui té l’última paraula.  

 

La regidora Sra. Marzo manifesta si es pot tenir informació de les 112 àrees i podran 

tenir els veïns informació de quines són aquestes 112 àrees. 

 

El regidor Sr. Almendro manifesta que entén que la Sra. Marzo té tota la informació 

com a regidora d’aquest Consistori, perquè estarà a l’expedient de secretaria amb la 

proposta de l’empresa. Allà surten determinades les 112 àrees que proposa l’empresa. 

Si li pregunta si sap quines àrees finalment es produiran, ell no ho sap perquè li està 

dient que hi ha una fase d’implementació que s’ha d’estudiar amb les diferents àrees 

implicades, i si s’aprova aquesta proposta de l’empresa o pateix alguna modificació en 

base a aquests criteris de seguretat, mobilitat, via pública i de medi ambient.  

 

El Sr. alcalde manifesta que si no hi ha cap més prec i pregunta s’aixecaria la sessió i 

es donaria el pas a la ciutadania per si vol dir alguna cosa. El Reglament de 
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Participació que ha quedat aprovat amb deu vots a favor i dos en contra en les línies 

que ja havien comentat, que eren la resposta o acceptació de les al·legacions tres i 

quatre que quedaven recollides en l’article tres.  L’al·legació cinquena, quant al que 

no queda recollit en l’article cinc del Reglament, s’entén que queda inclòs en el 

mateix article tres del dret de petició i aclariments i per allà haurà de tenir la via 

explicant del per què no s’han acceptat. La sisena i la setena, doncs aquestes 

al·legacions no s’accepten. La vuit i la nou queden incloses en un nou apartat de 

l’article dos del Reglament, on es recull que la informació, tota la documentació quan 

hi hagi algun procés d’aprovació que comporti informació pública es publicarà en el 

web en temps i forma perquè la gent pugui accedir en aquesta documentació per 

poder estudiar-la i presentar les al·legacions si es creu oportú,  i després la 

incorporació de la publicació en el web d’aquelles resolucions judicials i de caràcter 

col·lectiu que afectin a disposicions de caràcter general de la Corporació. I respecte a 

l’al·legació desena, s’incorpora un nou punt en l’article vuit que recull el dret de les 

associacions constituïdes per poder intervenir en el Ple en aquelles tramitacions 

administratives en els quals haguessin format part, en el temps de deu minuts, 

demanant l’autorització de l’alcalde,  perquè entén que qualsevol alcalde ho haurà 

d’autoritzar per la seva bona integritat i judici per poder intervenir.  I la qüestió del 

procés participatiu en els pressupostos municipals, sí que estan tan a prop de les 

eleccions municipals s’entén que serà una cosa que els governs o els equips que hagin 

de sortir de les eleccions municipals poden ja decidir integrar aquests processos. La 

nova llei de transparència que encara no està publicada, que està aprovada però no 

està publicada, té un règim sancionador entén que suficient com perquè la no 

resposta d’aquestes peticions o dret d’informació pública es consideri com a falta 

greu, la qual comporta responsabilitats. Aprofito per agrair al Sr. Oriol Font la seva 

aportació encara que no sigui, segurament, del tot satisfactòria el que s’ha acabat 

incorporant en el Reglament de Participació. 

 

I no havent-hi més assumptes a tractar, la Presidència alça la sessió a les 20 hores, 

de la qual s’estén aquesta acta que, com a secretari CERTIFICO  
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